

Office of the Mayor
PO Box 877
Cornwall, Ontario
K6H 5T9

Cabinet du Maire
CP 877
Cornwall, Ontario
K6H 5T9

Tsi Rahiatonhkhwa'ne Ranatakwe'ni:io
o'neróhkhwa 877
Tsi Kaná:taien, Ontario
K6H 5T9

613-930-2787 x 2327

613-362-4856

mayor@cornwall.ca



Mayor/Maire/Ranatakwe'ni:io Justin Towndale

PROCLAMATION

June 6 to 9, 2024 week of the 240th Anniversary of Cornwall

WHEREAS, in 1784, Loyalist refugees fleeing the aftermath of the American Revolutionary War were granted territory on the north bank of the St. Lawrence River in an area called the Royal Townships; and

WHEREAS, the principal municipality of the Royal Townships was called New Johnstown (present-day Cornwall); and

WHEREAS, settled by disbanded military officers and their families, from the first Battalion of the King's Royal Yorkers, New Johnstown would grow to become the administrative seat of the Lunenburg District in the Province of Quebec (1788) then in 1792 became the Eastern District of Upper Canada; and

WHEREAS, the Loyalist arrival on June 6, 1784, at New Johnstown and the Royal Townships, began what is now Cornwall, SD&G, Eastern Ontario, and the Province of Ontario; and

WHEREAS, the rich multicultural history of our area will be shared its role as a welcoming place for all since its very establishment in 1784 will be highlighted; and

WHEREAS, to commemorate the occasion the Stormont, Dundas and Glengarry Historical Society is hosting a free event at Lamoureux park on June 7 – 9, 2024. A blend of the past and the present will highlight all that our region has to offer.

NOW THEREFORE I, Justin Towndale, Mayor of the City of Cornwall do hereby proclaim, June 6 to 9, 2024 "week of the 240th Anniversary of Cornwall".


Justin Towndale
Mayor

Office of the Mayor
PO Box 877
Cornwall, Ontario
K6H 5T9

Cabinet du Maire
CP 877
Cornwall, Ontario
K6H 5T9

Tsi Rahiatonkhwa'ne Ranatakwe'ni:io
o'nerókhkwa 877
Tsi Kaná:taien, Ontario
K6H 5T9

613-930-2787 x 2327

613-362-4856

mayor@cornwall.ca



Mayor/Maire/Ranatakwe'ni:io Justin Towndale

PROCLAMATION

Du 6 au 9 juin 2024 semaine du 240^e Anniversaire de Cornwall

ATTENDU QUE, en 1784, des réfugiés loyalistes fuyant les conséquences de la guerre d'Indépendance américaine se sont vu accorder un territoire sur la rive nord du fleuve Saint-Laurent, dans une région appelée les Cantons royaux ;

ATTENDU QUE, la principale municipalité des Cantons royaux s'appelait New Johnstown (aujourd'hui Cornwall) ;

ATTENDU QUE, colonisé par des officiers militaires démobilisés et leurs familles, issus du premier bataillon des King's Royal Yorkers, New Johnstown deviendra le siège administratif du district de Lunenburg dans la province de Québec (1788) puis, en 1792, du district de l'Est du Haut-Canada ;

ATTENDU QUE, l'arrivée des loyalistes, le 6 juin 1784, à New Johnstown et dans les Cantons royaux, a marqué le début de ce qui est aujourd'hui Cornwall, SD&G, l'Est de l'Ontario et la province de l'Ontario ;

ATTENDU QUE, la riche histoire multiculturelle de notre région saura partager son rôle en tant que lieu d'accueil pour tous, depuis sa création en 1784, sera mis en évidence ;

ATTENDU QU', en commémoration de cette occasion, la société historique Stormont, Dundas and Glengarry organise un événement gratuit au parc Lamoureux du 7 au 9 juin 2024. Un mélange du passé et du présent mettra en lumière tout ce que notre région a à offrir.

EN CONSÉQUENCE, je, Justin Towndale, en vertu du pouvoir qui m'est confié en tant que maire de la ville de Cornwall, proclame du 6 au 9 juin 2024 « semaine du 240^e anniversaire de Cornwall ».


Justin Towndale
Maire